
 
 
 
 

29. august 2007 
 
I medfør af § 36 stk. 1 i Landstingets Forretningsorden fremsætter jeg følgende spørgsmål til 
Landsstyret: 
 
Spørgsmål til Landsstyret vedr. bevillinger til kommunerne på handicapområdet. 
(Landstingsmedlem Astrid Fleischer Rex, Demokraterne) 
 
 
Begrundelse: 
Det er ikke let at være handicappet. Slet ikke, når man oven i sit handicap må leve med, at dårlig 
planlægning i Familiedirektoratet forringer ens levestandard og livskvalitet. 
 
Ifølge mine oplysninger har Familiedirektoratet i indeværende år modtaget væsentligt flere ansøg-
ninger fra kommunerne om bevillinger til de handicappede end, der er budgetteret med. Derfor ar-
bejder direktoratet i øjeblikket på en detailplan, der skal tilgodese den tilsyneladende overraskende 
mængde af ansøgninger fra kommunerne. 
 
Mens Familiedirektoratet laver detailplan må de handicappede imidlertid lide under, at der ikke er 
penge til fornødenheder, som de handicappede i henhold til Landstingsforordning nummer 7 er fuldt 
ud berettiget til. Dette finder Demokratere dybt betænkeligt og særdeles utilfredsstillende. 
 
Derfor vil jeg stille Landsstyret følgende spørgsmål: 
 

1. Hvad er årsagen til, at Landsstyret har afsat for få penge på budgettet til at hjælpe de handi-
cappede? 

 
2. Hvem bærer ansvaret for, at der ikke er afsat penge nok? 

 
3. Hvad vil Landsstyret gøre for at sikre, at der afsættes et tilstrækkeligt beløb for 2008? 

 
4. Er det Landsstyrets opfattelse, at det er en god idé at bruge tid på at udarbejde en detailplan, 

når det er nu, at kommunerne og dermed de handicappede har brug for og lovmæssigt krav 
på at få økonomisk bistand? 

 
5. Jeg har fået oplyst, at flere kommuner fra ansøgningstidspunktet kommer til at vente i op til 

fire måneder på at få bevilliget penge fra Familiedirektoratet til de handicappede. Er dette 
korrekt? 

 
a. Hvis ja; Hvad er årsagen til det? 

 
6. Kan Landsstyret oplyse andet af interesse for sagen? 

 
Svarene bedes være mig i hænde inden ti arbejdsdage fra modtagelsen. 


